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Zápisnica zo zasadnutia Komisie životného prostredia, energetiky, bezpečnosti 
a cestovného ruchu pri Mestskom zastupiteľstve  

v Spišskej Novej Vsi konaného 27. 11. 2023 
 
Trvanie:    15.00 – 17.00 hod. 
Miesto zasadnutia:  malá zasadačka Mestského úradu, Štefánikovo nám. 1, SNV 
Prítomní:  Mgr. Peter Bednár, JUDr. Ing. Igor Geletka, Oliver Buza , Ing. 

Jozef Perháč, Ing. Anna Marhefková, Ing. Ladislav Lučivjanský, 
Ing. Branislav Rusiňák, Mgr. Ľubomír Chroust, Ing. Jana 
Barbuščáková, Ing. Iveta Krajňáková 

 Ospravedlnená:    Mgr. Ľubica Bednárová 
 
Program zasadnutia: 
 

1. Otvorenie zasadnutia 
2. Návrh na Všeobecne záväzné nariadenie o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia 
3. Návrh na zvýšenie dane z ubytovania 
4. Bezpečnosť v meste 
5. Diskusia 
6. Záver 

 
Prerokované:  
 
K bodu 1: 
Mgr. Bednár 

- otvoril zasadnutie, privítal prítomných a vyzval Ing. Krajňákovú z Referátu životného 
prostredia MsÚ SNV, aby informovala o návrhu Všeobecne záväzného nariadenia 
mesta o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia, ktorý bol vypracovaný z dôvodu 
podstatných zmien legislatívy v oblasti ochrany ovzdušia. 

 
K bodu 2: 
Ing. Krajňáková  

- predstavila návrh Všeobecne záväzného nariadenia (VZN) o poplatkoch za 
znečisťovanie ovzdušia, ktorý vydáva Mesto Spišská Nová Ves v súlade s § 6 ods. 2 a § 
11 ods. 4 písm. g) zákona SNR č.369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov a podľa zákona NR SR č.190/2023 Z. z. o poplatkoch za znečisťovanie 
ovzdušia, ktorý nahrádza zákon NR SR č. 401/1998 Z. z. o poplatkoch za znečisťovanie 
a ktorého platnosť končí 31. 12. 2023, 

- toto VZN ustanovuje povinnosť platiť poplatok za znečisťovanie ovzdušia pre 
prevádzkovateľov malých zdrojov znečisťovania ovzdušia na území mesta Spišská 
Nová Ves, t. j. právnické osoby a fyzické osoby – podnikateľov za vypúšťanie 
znečisťujúcich látok do ovzdušia za podmienok ustanovených v zákone o poplatkoch 
za znečisťovanie ovzdušia, 

- prevádzkovateľ malého zdroja je povinný každoročne do 15. 2. oznámiť mestu 
Spišská Nová Ves úplné údaje potrebné pre výpočet poplatku, 

- od poplatkovej povinnosti sú oslobodení títo prevádzkovatelia malých zdrojov:  
- mesto Spišská Nová Ves a organizácie so 100% účasťou mesta, príspevkové  
organizácie mesta,  
- školy, školské a predškolské zariadenia,  
- právnické osoby, ktoré sú zriadené na verejnoprospešné a lebo charitatívne účely. 
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p. Buza  
- opýtal sa, či máme nejaký kontrolný mechanizmus, ktorým môžeme preveriť správnosť 

poskytnutých údajov od prevádzkovateľov. 
 
Ing. Krajňáková 

- jednotlivé subjekty si musia viesť presnú evidenciu, ktorá musí byť totožná aj 
s účtovníctvom. 

 
Mgr. Bednár  

- zaujímal sa, aký vplyv bude mať na mesto daná zmena legislatívy.  
 
Ing. Krajňáková 

- novoprijatý zákon je postavený na odlišnom základe v porovnaní s už zrušeným zákonom 
a prejaví sa to v nižšom ročnom príjme mesta z poplatkov uložených prevádzkovateľom 
malých zdrojov. 

    
Záver: 

- návrh VZN bol prerokovaný v Komisii životného prostredia, energetiky, bezpečnosti 
a cestovného ruchu pri MsZ Spišská Nová Ves s nasledovným odporúčaním:  
Komisia životného prostredia, energetiky, bezpečnosti a cestovného ruchu odporúča 
MsZ v Spišskej Novej Vsi predkladaný návrh VZN o poplatkoch za znečisťovanie 
ovzdušia SCHVÁLIŤ.  

 
K bodu 3: 
Mgr. Bednár 

- uviedol, že správcom dane za ubytovanie je obec, v ktorej sa dané ubytovanie nachádza, 
- vzťahuje sa na prechodné ubytovanie, platí sa z finančných prostriedkov ubytovanej 

osoby,  
- sadzba dane v našom meste je 0,60 € už niekoľko rokov, jej navýšenie zvýši príjem do 

mestskej pokladne, 
- na základe prieskumu v okolitých obciach a mestách navrhuje zvýšiť daň za ubytovanie 

na 1,50 €, 
- poukázal na problém s čiernym ubytovaním v našom meste, s ktorým sa boríme už dlhé 

roky, 
- v súvislosti s možnosťou kontroly prevádzkovateľov ubytovania, chce osloviť právne 

oddelenie MsÚ.       
 
Záver: 

- návrh na zvýšenie dane za ubytovanie bol prerokovaný v Komisii životného prostredia, 
energetiky, bezpečnosti a cestovného ruchu pri MsZ Spišská Nová Ves, 

- komisia sa uzniesla na navýšení dane z ubytovania na 1,50 €/ os., noc, 
- zároveň komisia odporúča zvýšiť kontrolnú činnosť v súvislosti s čiernym ubytovaním 

v meste Spišská Nová Ves. 
 
K bodu 4: 
Mgr. Bednár 

- vyzval náčelníka Mestskej polície (MsP) Mgr. Chrousta, aby oboznámil prítomných 
s činnosťou MsP, príp. informoval o problémových miestach. 
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Mgr. Chroust 
- poďakoval za slovo a informoval, že základné úlohy MsP, práva a povinnosti 

zamestnancov sú uvedené v zákone SNR 564/91 Zb. o obecnej polícii, 
- v súčasnosti má MsP 26 zamestnancov, v blízkej dobe 2 odchádzajú, pripravujú sa aj na 

nové pracovné pohovory, uviedol, že v rámci projektu Bezpečné mesto sa odporúča mať 
1 policajta na 1 000 obyvateľov,   

- činnosť vykonáva MsP v oblasti násilnej, majetkovej, dopravnej a občianskej, 
- spolupôsobia s príslušnými útvarmi Policajného zboru, 
- zabezpečujú verejný poriadok v meste, chránia majetok mesta a občanov, ako aj iný 

majetok v meste pred poškodením, zneužitím, či stratou,  
- zabezpečujú verejný poriadok počas kultúrnych a športových podujatí, 
- veľmi často riešia problémy s parkovaním, hlavne v centre mesta, pomohol by parkovací 

servis – rampa na Letnej ulici a pod Domom kultúry, pri hokejových zápasoch riešia 
pravidelne problémy s parkovaním, parkovacia plocha pri Zimnom štadióne  
nepostačuje, 

- stretávajú sa aj s kriminalitou na sídliskách, na sídl. Západ majú posilnené hliadky, 
pravidelne absolvujú stretnutia s členmi MsV, v úzkej spolupráci so štátnou políciou sa 
im čiastočne darí tento problém eliminovať, 

- v problémových častiach mesta sa snažia mať umiestnené aj kamery, ale tých nie je dosť, 
tejto téme sa venujú pravidelne, nakoľko prichádza veľa podnetov na inštalovanie 
nových kamier, tie posúvajú na oddelenie vnútornej správy MsÚ. 

 
Ing. Perháč 

- opýtal sa, na koho sa treba obrátiť v prípade záujmu o zníženie rýchlosti v smere na 
Kamenný obrázok, Novoveskú Hutu. 

 
Mgr. Chroust 

- odpovedal, že všetky návrhy, resp. žiadosti treba adresovať oddeleniu výstavby 
a dopravy. 

 
p. Buza 

- zaujímal sa ako je to s kontrolou nalievania alkoholu osobám do 18 rokov. 
 
Mgr. Chroust 

- MsP to kontroluje v spolupráci so štátnou políciou, na ulici, v parkoch, robia sa náhodné 
kontroly. 

 
JUDr. Ing. Geletka 

- pýtal sa na neprispôsobivých občanov, problémových študentov, bezdomovcov. 
 
Mgr. Chroust 

- MsP sa snaží, v spolupráci so štátnou políciou, monitorovať problémové miesta, iniciovať 
služby pre bezdomovcov, ale sociálny systém nevedia nahradiť, ak by sa podarilo zriadiť 
záchytné stanice, veľmi by to pomohlo, absolvovať rozhovory so študentmi aj na pôde 
škôl, ... 

 
Záver: 
Komisia: 

- berie na vedomie informatívnu správu náčelníka MsP o situácii na úseku bezpečnosti 
v meste Spišská Nová Ves, 
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- odporúča v súvislosti so zlepšením situácie na úseku dopravy a parkovania dobudovať 
rampový systém na ulici Letná a na parkovisku za Domom kultúry, 

- odporúča mestu a poslancom MsZ navýšiť počet príslušníkov Mestskej polície z terajších 
26 na 28, v ďalšom období sa priblížiť počtom príslušníkov polície k odporúčaniam 
projektu Bezpečné mesto, a to mať 1 policajta na 1 000 obyvateľov mesta, 

- odporúča intenzívne pracovať na rozšírení kamerového systému, 
- odporúča mestu osloviť Hokejový klub SNV so žiadosťou o posilnenie usporiadateľskej 

služby, ktorá by bola nápomocná s usmerňovaním parkovania vozidiel v okolí štadióna 
počas hokejových zápasov. 

 
 
K bodu 5: 
JUDr. Ing. Geletka 

- v rámci diskusie predniesol podnet od občanov, a to problém s kanalizáciou v časti 
Vilčurňa. 

 
Mgr. Chroust 

- odpovedal, že daná kanalizácia už bola niekoľkokrát vyčistená, ale pravidelne sa 
upcháva, podiel na tom majú aj samotní obyvatelia danej ulice, 

- podnet je daný aj na oddelenie výstavby. 
 
K bodu 6:  
Mgr. Bednár 

- poďakoval všetkým prítomným za účasť. 
 

                             Mgr. Peter Bednár  
                                                                                              predseda komisie  
 
 
 
 
Zapísala: Ing. Jana Barbuščáková 
 
 


